

# 2024 橘色善念國際研討會—地方創生與永續

2024 Orange Beneficence International Conference

Regional Revitalization and sustainability

## Call for Papers

**日期：**2024年11月30日（星期六）

**Date:** Saturday, 30th Nov., 2024

**地點：**天主教輔仁大學

**Venue:** Fu Jen Catholic University

**主辦單位：**輔仁大學織品服裝學院

**Organizer:** College of Fashion and Textiles, FJCU

**協辦單位：**輔仁大學織品服裝學系、輔仁大學應用美術學系

**Co-organizer:** Department of Textiles and Clothing, Department of Applied Arts, FJCU

### 主旨

橘色善念國際研討會是一個結合了織品、藝術、醫療、民生、社會和科技的跨領域平台。自2011年起，每年透過研討會討論與人類生活變化相關的重大議題，並嘗試從設計的角度進行思考，提出具備同理心與創意的解決方案，旨在減少不平等、增加包容性和呼應天主教大學基督教博愛的精神。這個研討會，已舉辦過了12年，這期間因著社會的重大議題，討論過樂齡、健康、永續、後疫情等不同的主題。今年輔仁大學在迎向100周年的歷史時刻，除了擘劃輔仁大學向前邁進的動能外，更因為新北市塭仔圳重劃區重新規劃，而有了大學城的夢想。如何讓生態、生計、生活、生命都得以生生不息，並與社區、人群及經濟發展，創造共享、共好的願景，是在這時刻，深切盼望的恩典。因此2024年的研討會將以「地方創生」為主題，回應聯合國永續發展目標 SDGs 第八項：為「促進包容且永續的經濟成長，讓每個人都有一份好工作」的討論的核心。希望我們都能夠回到人心本善的初心，以共好，創生，造就社區與文化的永續與傳承。

The **Orange Beneficence International Conference** serves as a cross-disciplinary platform integrating textiles & clothing, art, healthcare, human ecology, society, and technology. Since its inception in 2011, the conference has addressed significant issues every year related to changes in human life, adopting a design-oriented perspective to propose empathetic and creative solutions. These solutions aim to reduce inequality, foster inclusivity, and reflect the Christian spirit of charity central to Catholic universities. Over the past 12 years, the conference has explored a wide range of topics, including aging, health, sustainability, and responses to the post-pandemic era, aligning with pressing social challenges. In 2024, as Fu Jen Catholic University approaches its centennial milestone, the conference will not only emphasize on future academic and institutional goals but also embrace the vision of establishing a university town through the redevelopment of Wenzhi Zun in Xinzhuang District in New Taipei City. At this pivotal moment, the focus is on achieving sustainable ecosystems, livelihoods, lifestyles, and life itself, while fostering a shared vision of community well-being, social collaboration, and economic development. Therefore, the 2024 conference symposium will center on the theme of “*Regional revitalization*”, aligned with the United Nations Sustainable Development Goal (SDG) 8: “*Promote inclusive and sustainable economic growth, employment, and decent work for all.*” We aspire to rekindle the innate goodness in human hearts, fostering shared prosperity and revitalization to ensure the long-term sustainability and preservation of communities and cultures.

## 徵稿議題 Topics of Interest

- **地方創生與SDGs相關議題:** USR計畫、服務學習、公益扶貧

**Regional Revitalization and SDG-Related Topic:** University Social Responsibility (USR) Project, Service Learning, and Public Welfare and Poverty Alleviation

- **時尚設計:** 設計與文化、時尚生活設計、服飾設計

**Fashion Design:** design and culture, life and style, fashion design

- **資訊傳達設計:** 視覺設計、資訊設計、互動設計、網站設計、多媒體設計

**Communication Design:** visual design, information design, interaction design, web design, multimedia design

- **大眾傳播:** 消費行為、公關策略與企劃、新聞評論、傳播與社會創新、傳播產業與政策
- Mass Media:** consumer behavior, public relation strategy, news commentary, communication and social innovation, communication industry and policy

- **產品設計:** 通用設計、人因設計、介面設計、綠色設計

**Product Design:** universal design, human factors design, interface design, Green Design

- **生活空間:** 室內設計、照護空間設計、景觀設計

**Living Spaces:** interior design, design for care, landscape architecture

- **健康照護:** 長期照護、醫療科技、醫學研究、工業設計、健康議題

**Healthcare:** long-term care, medical science, medical research, industrial design, health issue

- **生物科技:** 製藥、基因工程、生物晶片、生物資訊及生物醫材

**Biotechnology:** pharmaceuticals, genetic engineering, biochip, bioinformatics, biomedical materials

- **教育心理:** 社會心理、教育研究、教材設計

**Educational Psychology:** social psychology, education studies, teaching materials design

- **文化資產:** 文物保存、永續再利用

**Cultural Heritage:** cultural heritage preservation, sustainability and recycling

- **永續 ESG:** 綠色消費、社會責任、公平貿易

**Environmental, Social, Governance:** green consumption, social responsibility and fair trade

- **其他當代地方創生與永續相關議題等 (不限於上述徵稿議題)**

**and** other contemporary issues related to regional revitalization and sustainability

※為鼓勵創作型論文，研究者可以創作論述形式發表論文。

## 重要時程Key Paper Dates

### 1. 收件截止日：2024年11月10日（日）

Submission Deadline: Sunday, 10th, Nov., 2024

### 2. 審查結果通知：2024年11月18日（一）

Reviews Released: Monday, 18th, Nov., 2024

※請在活動網頁下載〔報名表〕及〔著作授權同意書〕，填寫完畢後（兩份表格皆需親筆簽名）轉成 PDF 檔。投稿者最遲請於 2024 年11月10日（日）將

(1) 報名表 (PDF 檔)、(2) 著作授權同意書 (PDF 檔)、(3) 論文 (WORD 檔)、(4) 論文 (PDF 檔)，

E-mail 至 [cyt03954@gmail.com](mailto:cyt03954@gmail.com)

主旨：○○○（姓名）- 2024 橘色善念國際研討會投稿

※Please submit the following files before due date via E-mail to [cyt03954@gmail.com](mailto:cyt03954@gmail.com) with

**Subject: (Your Name) - 2024 Orange Beneficence International Conference**

- (a) **Registration Form** (please download, FILL, SIGN, and send in PDF)
- (b) **Copyright License Agreement** (please download, FILL, SIGN, and send in PDF)
- (c) **Your Paper** (in WORD)
- (d) **Your Paper** (in PDF)

※活動網頁 Info Page: <https://reurl.cc/VMx1N6>

## 投稿規定與格式

- 1. 國內外專家學者、學生均可投稿。
- 2. 論文範圍包含理論研究或設計實務成果。
- 3. 投稿內容不得侵犯他人著作權或有商業宣傳之行為，法律責任由作者自行負責。稿件請以 MS Word 2010 以上軟體製作，A4 版面以中文或英文撰寫。
- 4. 請以 APA 第七版格式書寫。A4 版面，上下 2.54 cm、左右 3.18 cm 留白。中文用新細明體，英數用 Times New Roman。標題用 14 級粗體字，內文用 12 級字。單行間距。

## **Formatting Guidelines**

Referencing & Citation Styles: APA 7th

edition Paper Size: A4

Font & Size: Times New Roman, 12-point type for body text, 14 point bold for headings

Margins: 2.54 cm on top and bottom, 3.18 cm on left and right

Line Spacing: Single

## **投稿需知 Note**

論文請務必包含 Your paper must have

1. 聯絡頁（中英文題目、中英文作者姓名、單位名稱、聯絡電話及電子郵件）

Title Page: Title, Author's Name, Institutional Affiliations, Contact Information

2. 摘要頁（中英文題目、中英文摘要限 500 字、至多 3 個中英文關鍵詞）

Abstract Page: Title, Abstract (no more than 500 words), and up to 3 Keywords

3. 本文（以不超過 10 頁為原則）

Your Article can be up to TEN pages long.

※摘要頁與本文內容請勿列入作者姓名與所屬單位，以利審查。

Author's name and institution should NOT be included in Abstract and Article.

## **主辦單位連絡資訊Contact**

織品服裝學院 傳真Fax: (02) 2908-6223

簡小姐Ms. Chien (02) 2905-2110 Email : [cyt03954@gmail.com](mailto:cyt03954@gmail.com)

吳小姐 Ms. Wu (02) 2905-2110 Email : [fju03953@gmail.com](mailto:fju03953@gmail.com)